
 

Møde i dagplejebestyrelsen  
Konstituerende møde i Dagplejebestyrelsen 

 

Dato 16. maj 2024 

Tid Kl. 17.00 – 19.00 

Sted Rådhuset – MC7 – Fænø Kalv 
 

 Forældre Medarbejdere 

Deltagere Camilla Maigaard 
Sara Ross Rasmussen 
Amalie Henriksen 
Joan Drøge Nielsen 
Christina Gertov 
Pernille Rask 
Simone Thrane 

Jane Bundgaard 
Inger Maj Johansen 
Vibeke Glud 
Klavs Eg - sekretær 

Afbud Christina Gertov 
Simone Thrane 
Sara Ross Rasmussen 
Pernille Rask 

Jane Bundgaard 

 

Dagsorden 

Orienteringer 

1. Godkendelse af dagsorden 
 
OK 
 

2. Orientering fra ledelsen – herunder pladskapacitet 

• Høringsperioden for de kommende års budget er den 16. august til den 29. august 
2024. 
Vi har bestyrelsesmøde den 29. august – så det passer vel fint? 
 
Vi er enige om, at datoerne passer fint. Hvis der mange ting ind over 
Budgetforhandlingerne, hvor dagplejen er involveret, så rykker vi på mødet eller 
klarer den over mail. 

• Kapacitet og rekruttering 
 
Klavs gik områderne igennem. Det ser fornuftigt ud lige nu med kapaciteten – dog 
vil vi gerne rekruttere i Strib – men det er svært og vi forsøger. 

 



 

 
 

3. Budget og regnskab 
 
Klavs gennemgik forbruget til dags dato, som er fint afstemt med den tid der er gået. 
 

 

Sager til drøftelse 

4. Forældremøde med valg til bestyrelsen 
 
Vi drøfter indhold og rammer. 
 
Der er ønske om at der laves et møde som ligner det gode møde der var sidste år. 
Der kom følgende forslag: 

• Rikke Yde 

• Grethe Kragh Müller 

• Lola Jensen 

• Mads Brodersen 

 
Vi drøftede dagplejernes deltagelse. Der er ingen tvivl om, at dagplejernes deltagelse 
skaber mere liv på mødet – og der kommer sikkert også flere forældre, når deres 
dagplejer er med. 
Der er dog nogen usikkerhed om deres deltagelse, da der ligger andre vigtige 
aftenmøder i efteråret på grund af kompetenceudviklingsforløbet næste år.  
Dagplejerne arbejder 48 timer ugentligt – derfor er der grænser for, hvor mange 
aftenmøder vi må indkalde dem. 
Bestyrelsen drøftede, at det kunne gøres frivilligt for dagplejerne at deltage. 
 
Klavs afsøger de foreslåede oplægsholdere – om de kan deltage og om vi kan bære 
økonomien for de enkelte. Vi drøftede ligeledes, at vi evt. kan inviterer andre dagtilbud 
for at reducere i prisen. 

5. Dagplejerne får ny overenskomst pr. 1. april 2025 
 
Hvad betyder det for Dagplejens drift? – og dagplejernes arbejdsvilkår? 
 
Klavs gennemgik de overordnede – og vigtigste – punkter i dagplejernes nye 
overenskomst. Der var drøftelser om arbejdstidsregler, gæstehuse med mulighed for at 
gå ned i tid, håndtering af fremtidens aftenmøder – og seniorordninger. 

6. Kompetenceudvikling for dagplejere i 2025 
 
Byrådet har afsat 2 millioner til kompetenceudvikling for alle medarbejdere i Dagtilbud i 
Middelfart kommune. 



 

Det gælder selvfølgelig også for dagplejerne, som skal igennem i 2025. De øvrige dagtilbud 
er på kompetenceudvikl i 2024. 
 
Jeg har vedhæftet oplægget fra Relationsformidlerne, som leverer 
kompetenceudviklingsforløbet. 
 
Der blev på mødet kortlagt de udfordringer og praktiske hensyn der skal tages i 
forbindelse med dagplejernes kompetenceudviklingsforløb i 2025. 
Det handler i store træk om, hvordan vi får dem alle afsted, samtidig med at vi drifter 
dagplejen. 
Dagplejerne skal deles i tre hold – og der arbejdes på løsninger om, hvordan vi kan sikre 
pasning til alle børnene i forbindelse med fraværet de 4 dage de skal afsted. 

 

Afrunding 

8. Eventuelt 
Intet 

 


